CCS Insights:

Retrenchment 33 – Duty
to submit particulars
under PK Form applies to
all employees

Feel the CCS & Co Difference

The point is that employers must ensure that any retrenchment exercise in the company is conducted fairly. This includes: early consultation or warning affected employees of the impending retrenchment; and how the company chooses those employees who are considered redundant and the possibility of redeployment within the Company.

The retrenchment exercise needs to clearly show that the employer has acted bona fide (good faith).

In West Malaysia, the main legislation on labour and employment relationship is the Employment Act 1955(EA). Pursuant to s 60J of the EA, the Employment (Termination and Lay-Off Benefits) Regulations were enacted in 1980. This regulation provides basic termination and layoff benefits for employees who have lost their jobs.

The states of Sabah and Sarawak have its own set of labour legislation, namely the Sabah Labour Ordinance (Cap 67)) and the Sarawak Labour Ordinance (Cap 76).

The Labour (Termination and Lay-Off Benefits) (Sarawak) Rules 2008 and The Labour (Termination and Lay-Off Benefits) (Sabah) Rules 2008 both provide for payment of termination, layoff and retrenchment benefits similar to the Regulation in the Peninsular.

Pursuant to a notification by Gazette under s 63 of the EA 1955, there is legal a requirement to submit the PK Form when the following actions are to be taken:

- (i) Retrenchment,
- (ii) Voluntary separation scheme (VSS),
- (iii) Temporary lay-off; and
- (iv) Salary reduction

Regardless of the monthly salary, all employers are responsible for submitting PK forms

It is also a requirement under The Labour (Termination and Lay-Off Benefits) (Sarawak) Rules 2008 and The Labour (Termination and Lay-Off Benefits) (Sabah)

Rules 2008 for the employers to report to the nearest Department before any of the following actions are to be taken:

- (i) Retrenchment;
- (ii) Voluntary separation scheme (VSS);
- (iii) Temporary lay-off; and
- (iv) Salary reduction.



重点是雇主要确保公司中的任何裁员活动都是公平进行的。这包括里:提早咨询或警告受影响的员工,公司即将进行的裁员;以及公司采用什么方式选择出那些被认为是冗余的员工及公司内部整顿的可能性。

裁员活动需要明确的显示出:用人单位的这个行为是善意的(诚实的)。

在西马来西亚,有关劳资关系的主要立法是 1955 年劳工法令。引援劳工法 第 60J 条文阐明,《就业(终止和遣散津贴)条例》在 1980 年被颁布,这个条例针对失去工作的员工,规定了基本的裁员和遣散津贴。

沙巴州和砂拉越州各别有着一套本身的劳工法,分别是《沙巴劳工条例》 (第 67 章) 和砂拉越劳工条例 (第 76 章)。

2008 年砂拉越劳工(终止和遣散福利)条规和 2008 年沙巴劳共(终止和遣散福利)条规都规定了与西马劳工法相似的终止、遣散和裁员福利。

引援宪报道颁布,1955 年劳工法令第 63 条文阐明,在采取以下行动时,都需要提交 PK 表格:

- (i) 裁员,
- (ii) 自愿离职计划(VSS),
- (iii) 临时遣散;和
- (iv) 减薪

无论月薪多少,所有的雇主都有责任提交 PK 表格。

2008 年砂拉越劳工(终止和遣散福利)条规和 2008 年沙巴劳共(终止和遣散福利)条规也是有要求雇主在采取以下任何一项行动前,需要向最临近的劳工部门作出汇报报告[提交与 PK 表格类似的表格]:

- (i) 裁员,
- (ii) 自愿离职计划(VSS),
- (iii) 临时遣散;和
- (iv) 减薪

For further consultation, please contact:

Chin Chee Seng

Partner +6012 365 4331 cschin@ccs-co.com

Jared Low

Assurance Manager +6018 763 4813 jared@ccs-co.com

Wong Woei Teng

Audit Manager +6017 237 8233 woeiteng@ccs-co.com

Vivian Lim

HR Manager +6012 618 6220 vivian@ccs-co.com

Yap Huey Shan

Assistant Audit Manager +6012 369 7222 hueyshan@ccs-co.com

CCS & Co

© 2020 CCS. All rights reserved. Not for further distribution without the permission of CCS & Co. "CCS" refers to the network of member firms of CCS & Co. The information contained in the slides represents the views of CCS and does not constitute the provision of professional advice of any kind. The information contained in the slides is based on our interpretation of existing legislation as at the published date. While CCS makes reasonable efforts to provide information which we believe to be reliable, we make no representations or warranties that the information provided is complete, accurate, up to date or non-misleading. The information provided herein should not be used as a substitute for consultation with professional advisers. Before making any decision or taking any action, you should consult a professional adviser who has been provided with all the pertinent facts relevant to your particular situation. No responsibility for loss occasioned to any person action or refraining from action as a result from using the information in the slides can be accepted by CCS.